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Prosinec,
když je mu zima,

halí se v bílý kožich

Zastupitelstvo obce
15. zasedání Zastupitelstva obce Střelice se

konalo 9. září 2004 v kanceláři starosty obce a
zúčastnilo se ho všech 15 členů ZO. Zasedání
zahájil starosta Mgr. Mareš v 19:00 hodin a
seznámil přítomné s programem jednání,
který č lenové ZO jednohlasně schválili.
Zapisovatelkou byla jmenována Ivana Pešková.
Ověřovateli zápisu byli zvoleni pan Patrik Smutný
a pan Jaromír Doubek, do návrhové komise pak paní
Zuzana Hloušková a pan Ing. Jiří Chloupek.

Pan Miroslav Göth seznámil s kontrolou plnění
usnesení ze 14. zasedání ZO. Bylo uloženo
starostovi a místostarostovi předat zastupitelům
materiály ke tvorbě obecně závazných vyhlášek,
vypracovat přehled plánovaných a
předpokládaných plateb na rok 2005 a také
reklamovat zjevné vady díla na opravách
komunikací. Vše bylo splněno.

Místostarosta RNDr. Luděk Sklenář podal zprávu
o činnosti rady obce v období od 14. zasedání
zastupitelstva do dnešního dne. Rada zasedala
celkem 4x, 13. a 30.9.2004 a 11. a 25.10.2004.

Starosta informoval o tom, že firma Prodistav
nabízí vytvoření projektové dokumentace
pro územní a stavební řízení na komunikaci ulice
Kozí strana v ceně 66.800,- Kč bez DPH. Firma zde
již dělala projekt na kanalizaci v souvislosti se
stavbou ČOV, zná tedy situaci, a proto byla
vybrána. Místostarosta doplnil, že by bylo vhodné
předložit projekt také zde bydlícím občanům
k projednání. Bylo dohodnuto zadat firmě Prodistav
zpracování projektu včetně dešťové kanalizace.
Členové ZO souhlasili.

V dalším bodě se jednalo o žádosti pana
Ing. Raždíka, aby obec ve východní části ulice
J. Svobody zbudovala na své náklady elektrickou
přípojku NN a rozvaděč, jež by sloužily 3 rodinným
domkům. Celkové náklady jsou 31.693,- Kč
bez DPH. Rada obce zastává názor, aby si přípojku
a rozvaděč platili stavebníci. V minulém i současném
volebním období byly v této části obce schváleny
projekty na výstavbu inženýrských sítí a
komunikace. Obec od Ing. Raždíka zakoupila
pozemek za nižší cenu s tím, že zde vytvoří
zpevněnou komunikaci, aby se mohlo začít se
stavbou rodinných domků, o přípojkách elektřiny
nebyla zmínka. Rozvinula se diskuse mezi členy
zastupitelstva a Ing. Raždíkem, kterou v závěru
starosta ukončil tím, že z důvodu složitosti situace
připraví rada obce a stavební komise do příštího
zastupitelstva podklady k řešení výstavby a
financování přípojky k domu pana Ing. Raždíka.

RNDr. Sklenář seznámil s problémem nefunkčního
veřejného osvětlení u nového bytového domu a DPS na
ul. Ant. Smutného. Je třeba provést rekonstrukci, získali
jsme tři cenové nabídky, a to od firmy Elektro Švec
Tvarožná za cenu 205.378,- Kč bez DPH, od firmy
Elspol, s.r.o. Šlapanice za cenu 214.260,- Kč bez DPH a
od firmy Jiří Liška, Střelice za cenu
169.487,- Kč bez DPH. Bylo třeba rozhodnout
o dodavateli, rada obce navrhla vybrat nejnižší cenovou
nabídku od firmy Jiří Liška, což bylo schváleno.

Starosta informoval o tom, že Krajský úřad nás
vyzval ke zjednání nápravy obecně závazné
vyhlášky č. 1/2003, konkrétně v čl. 6. Jedná se
o vyhlášku o příspěvku na úhradu neinvestičních
nákladů mateřské školy a školní družiny. Členové
ZO odsouhlasili její nové znění.

V následujícím bodě se jednalo o podobný
problém jako v předešlém, tj. dodatek k vyhlášce
č. 2/2003, o udržování čistoty a veřejného pořádku
v obci. Bylo třeba opravit článek 5. Nové znění bylo
odhlasováno.

Mgr. Mareš seznámil se žádostí pana Války
o odprodej obecního pozemku p.č. PK 4310/2. Rada
obce prodej nedoporučuje, protože v sousedství
je také obecní pozemek, který navíc navazuje
na školní zahradu. Ve výhledu je plánován jako
stavební místo. Členové ZO rozhodli o tom,
že pozemek neprodáme.

Starosta informoval o smlouvě o poskytnutí
dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje na stavbu
ČOV ve výši 4,5 mil. Kč. O tomto se jednalo již na 13.
ZO, kde bylo doporučeno podat žádost. Dotaci jsme
dostali, je třeba podepsat smlouvu. Zastupitelstvo
s podpisem souhlasilo.

Projednával se také návrh pravidel prodeje domů,
bytů a nebytových prostor v těchto domech
z vlastnictví obce Střelice do vlastnictví
právnických a fyzických osob. Starosta sdělil,
že tato pravidla projednala rada obce, nyní by je
mělo schválit zastupitelstvo. Ing. Fučík dal návrh,
aby byla pravidla projednána nejdříve ve všech
komisích. Jeho návrh byl přijat.

Starosta seznámil s tím, že firma MIK BOHEMIA
navrhuje obci, aby obec prodloužila vodovodní řad
v ulici Za Humny až po areál ZEVA, odtud by si již

řad budovala ve své režii. Nechala vypracovat
cenovou nabídku od firmy VAS Brno
za 245.526,- Kč vč. DPH. Firma MIK BOHEMIA je
ochotna obci poskytnout i půjčku. Ing. Fučík
doporučuje nechat udělat minimálně jednu
konkurenční nabídku, což dostala rada obce za úkol.

Dále Mgr. Mareš sdělil, že projednávání
smlouvy o partnerství mezi JMK a obcí
v souvislost i  s budováním př ístřešků
u autobusových zastávek odpadá, neboť JMK
zjistil, že tímto způsobem nelze postupovat.

Dodatek č. 5 ke smlouvě č. 40/2001 s VHS Brno,
a.s. - vzhledem k tomu, že se VHS zásadním
způsobem zasloužila o dotaci na financování ČOV,
navrhuje rada obce, aby byl schválen dodatek č. 5
ke smlouvě s VHS, jenž řeší financování zbývajících
víceprací ve výši 123.074,- Kč bez DPH.
Zastupitelstvo souhlasilo.

V různém se řešily tyto body:
Rozpočtové opatření č. VI/04 - je motivováno

aktuální situací, celkem jsou příjmy i výdaje
68.743.700,- Kč a členové ZO s ním souhlasili.

Vybudování tří parkovacích stání v ulici Brněnská.
Z důvodu zvýšení bezpečnosti obec vybuduje tři
stání před „Pivním sklípkem“. Cena je 83.667,50 Kč
bez DPH, náklady uhradí formou daru firma JASO,
zastupitelstvem bylo schváleno.

Pozemky před restaurací U nádraží - Úřad
pro zastupování státu ve věcech majetkových nám
zaslal smlouvu na odkoupení pozemků p.č. 860, 862
a 863 před a pod restaurací U nádraží a
pod kuželnou. RO navrhuje, aby pozemek p.č. 863
KN o výměře 948 m2 byl převeden na obec
bezúplatně, neboť se jedná o veřejnou zeleň. Bylo
uloženo starostovi a místostarostovi obce,
aby jednali s Úřadem pro zastupování státu
ve věcech majetkových o bezúplatném převodu
pozemku p.č. 863.

Mgr. Fialová upozornila na skutečnost,
že v mateřské škole V Cihelně se trhá zeď, jedná
se už o havarijní stav, žádá o posouzení. Bylo
dohodnuto, že následující den se na místo podívají
místostarosta a pan Doubek.

V diskusi občanů vystoupil pan Pernikář se
stížností na bláto, které steklo z přilehlých polí
na vlakovou zastávku Střelice dolní. Starosta slíbil,
že budeme očištění urgovat u ZEVA.

Návrh usnesení 15. zasedání Zastupitelstva obce
přečetla paní Hloušková. Členové ZO ho schválili.
Závěrem poděkoval starosta obce přítomným
za účast a ukončil zasedání ve 20:50 hodin.

Rada obce
Rada obce (dále jen RO) zasedala dvakrát, a

sice na 48. a 49. zasedání. Projednávala a řešila
následující záležitosti:
• schválila postupně vydání Střelického

zpravodaje č. 12 (prosinec),
• ve spolupráci se stavební komisí průběžně řeší
řadu žádostí ke stavebním aktivitám našich
občanů; vzhledem k zimnímu období aktivita
výrazně poklesla,
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• v souvislosti s dokončením stavby bytového

domu bude obec podle směrnic SFRB (Státního
fondu rozvoje bydlení) žádat o závěrečné
vyhodnocení stavby, k čemuž musí doložit
fondem požadované materiály, zejména
podrobné informace týkající se financování
tohoto státním fondem dotovaného díla,

• na 15. zasedání ZO byla vybrána dodavatelská
firma na rekonstrukci veřejného osvětlení
u bytových domů a DPS a byla schválena její
cena; na akci se již začíná pracovat,

• firma SEKV zahájila ve Vršovicích výměnu
dřevěných sloupů elektrického rozvodu nízkého
napětí za betonové; vedení obce podalo
písemnou stížnost na ředitelství JME
o nevhodnosti tak pozdního termímu,
protože při nezbytném celodenním vypínaní
elektřiny není možné vytápět domky,
poněvadž se vypne i plynové topení; vedení JME
se omluvilo, ale že trvá na výměně letos,

• s mistrem fy SEKV p. Pacherem byl dohodnut
režim vypínání na co nejmenší možnou míru,
práce by měly skončit nejpozději do poloviny
prosince; konkrétní problémy při umisťování
sloupů nebo jiné je možné řešit přímo s ním,
na obci je možné získat na něj kontakt,

• zároveň s výměnou sloupů bude vyměněno
i veřejné osvětlení a rozhlas, osvětlovací tělesa
budou pořízena nová, demontovaná budou
přebrána a ta, která budou ještě
provozuschopná, poslouží jako rezerva
k výměnám starších svítidel v obci,

• byla započata stavba pěšího chodníku naproti
sokolovně ke hřišti Sokola a do dalších částí obce,

• ohledně minivýpadků elektřiny bylo zjištěno
přímým kontaktem s ředitelem JME a jejich
pracovníky, že na odhalení této velmi
problematické závady se usilovně pracuje,

• obec obdržela od HZS JMK dopis, ve kterém
HZS sděluje, že poskytne dotaci na rekonstrukci
dosavadních dvou sirén na elektronické,

• byla vyčištěna betonová korýtka pro lepší odvod
vody v prostoru u garáží nad ulicí Pod Lesem;
ještě je třeba tam zbudovat větší dešťovou zdrž,

• provádí se postupně přepojení hostince
U Trnků na obecní kanalizaci s vyřazením
stávajícího septiku,

• RO se zúčastnila vytýčení pozemku v ulici
Jar. Svobody naproti č. 1 a doporučuje
od nového majitele vykoupit úzkou část
pozemku na plánovanou výstavbu komunikace,
majitel s tímto záměrem souhlasil,

• obdržela z KÚ BV Rosice kopie nabývacích listin
k pozemkům, které prodává nebo hodlá prodat
a musí je doložit ke kupním smlouvám na vklad
do KN,

• byla podepsána pronájemní smlouva s JMK
na pozemky obce, kde budou rekonstruovány
autobusové zastávky v rámci IDS,

• ve volbách do krajských zastupitelstev v naší
obci zvítězila strana KDU-ČSL s 46,5% před ODS
s 21,9% a KSČM s 7,8% z odevzdaných hlasů;
účast v těchto volbách byla 37% ze všech našich
voličů, což je jako vždy u nás nad celkovým
republikovým průměrem,

• ve volbách do senátu nás v 1. kole šlo volit 36%
a ve 2. kole již jen necelých 22% ze všech voličů;
v 1. kole u nás byl první pan Josef Hájek
(KDU - ČSL) se 44% odevzdaných hlasů, dále
pan MUDr. Tomáš Julínek z ODS s 25,5% a třetí
byl pan doc. MUDr. Vít Unzeitig, CSc. (Nezávislí)
s 10% hlasů; za celý obvod č. 55 se
do 2. kola dostal Mudr. Tomáš Julínek a Iljič
Procházka (KSČM); u nás zvítězil MUDr. Tomáš
Julínek s 88% ze všech odevzdaných hlasů,

• řešila dále (spolu s fy Bohemia-MIK) prodloužení
vodovodního řadu k areálu fy Zevo, a.s.
a nechala zpracovat konkurenční nabídku;
forma financování vodovodu bude na pořadu
prosincového zasedání ZO,

• byla podána žádost na JMK o dotaci na budovanou
cestu pro pěší z ulice Ant. Smutného na fotbalové
hřiště TJ Sokola Střelice,

• RO řešila dále situaci s předáním (dle vyjádření
VAS) závadné kanalizace v ulici Pod Lesem
spolu se zástupci fy Colas, VAS a.s. a
stavebním dozorem akce ČOV firmy API,

• uzavřela s VAS, a.s Brno-venkov nové smlouvy
na vodné a stočné pro obecní objekty,

• Svazek vodovodů a kanalizací Ivančice zaslal
kalkulaci vodného a stočného na rok 2005: jedná
se o vodné 22,20 Kč a stočné 23,20 Kč za kubík;
dokument ze Svazku je vyvěšen na úřední tabuli,

• PČR oznámila, že odložila oznámení
pro podezření ze spáchání trestného činu; týká
se anonymního osočení vedení obce ze srpna
2004; oznámila dále, že věc z hlediska konání
obce prošetřila a neshledala, že by obec
resp. někdo z obce postupoval nezákonně,

• uzavřela smlouvu na zimní údržbu místních
komunikací v obci s firmou ZEVO, a.s.,

• přijímá a eviduje žádosti o místo správce
a pečovatelek na DPS,

• dále jedná s úřadem ÚZSVM ve věci jeho návrhu
kupní smlouvy o převodu pozemků
pod restaurací U nádraží a kuželnou a před nimi,
kde se obec snaží o bezúplatný převod pozemku
před restaurací,

• v pátek 19.11. se nad naší obcí přehnala vichřice,
která naštěstí u nás nenapáchala větší škody
na majetku; vyvrátila však u železniční lávky
u nádraží větší jehličnatý strom, který byl péčí
zástupců obce, členů SDH i ochotných občanů
dopraven k radnici, kde bude sloužit jako
vánoční strom obce,

• letos poprvé bude tento strom umístěn
na výhodnějším - viditelnějším místě; děkujeme
za pomoc všem jednotlivcům i organizacím,
kteří se přemístění podíleli a doufejme, že nám
všem ve Střelicích přinese klid, mír, lásku, radost
a pohodu vánoční.

Luděk Sklenář, místostarosta

Slovo starosty
Vážení a milí spoluobčané. Opět se přiblížil konec

roku, nastává Advent, doba očekávání Vánoc,
doba, kdy chceme být dobří, kdy potřebujeme být
obklopeni svými blízkými. Zamýšlíme se nad tím,
co jsme pro své bližní udělali dobrého, kde jsme se
jich nešetrně dotkli. I zastupitelstvu a vedení obce
se něco dařilo lépe, s něčím spokojeni nejsme,
v něčem jsme splnili očekávání občanů, v něčem
ne. Přáli bychom si, aby v příštím byli všichni jen a
jen spokojeni.

Vážení občané, přeji vám, abyste prožili Vánoce
v klidu a míru. Do nového roku vám pak přeji,
aby pro jednoho každého z vás byl úspěšný,
aby vás minulo veškeré spěchání a zbytečné
stresy. Ať mezi námi zavládne přátelské porozumění
a snaha pomáhat druhým.

Jindřich Mareš, starosta obce

Přání
Redakce Střelického zpravodaje přeje všem

našim občanům radostné, pokojné a krásné
Vánoce. Nechť je všichni prožijeme klidně, plni lásky
a míru v kruhu svých nejbližších a nejmilejších.

Upozornění JME
Upozornění vlastníkům a uživatelům nemovitostí

na jejich povinnost odstraňovat a oklešťovat
stromoví v blízkosti elektrických vedení ve správě
a majetku JME.

Bezpečnostní pravidla
Ochranná pásma elektrických vedení stanoví

zákon č. 458/200 Sb. v platném znění (Elektrizační
zákon). Ochranné pásmo venkovního
(nadzemního) vedení je vymezeno svislými
rovinami po obou stranách vedení ve vodorovné
vzdálenosti měřené kolmo na vedení. U vedení
vysokého napětí do 35 kV včetně je ochranné
pásmo 7 m od krajního vodiče vedení na obě strany.
U vedení velmi vysokého napětí nad 35 kV do 110
kV včetně je ochranné pásmo 12 m od krajního
vodiče vedení na obě strany. Kromě jiných činností
je zakázáno nechávat v ochranném pásmu růst
porosty nad výšku 3 m. Při oklešťování a kácení
stromoví se nesmí provádějící pracovník sám ani
nástroji přiblížit k vodičům vedení na vzdálenost
menší než je vzdálenost bezpečná. Přiblížit
k vodičům vedení na vzdálenosti menší než je
vzdálenost bezpečná se nesmí ani kácený strom
nebo odstraňovaná větev. Bezpečná vzdálenost
pro vedení velmi vysokého napětí nad 35 kV
do 110 kV včetně je 3 m. Bezpečná vzdálenost
pro vedení vysokého napětí do 35 kV včetně je 2 m.
Bezpečná vzdálenost pro vedení nízkého napětí je
1 m. Pokud není možné bezpečnou vzdálenost
dodržet, nesmí se práce provádět a je třeba JME,
a.s. požádat o vypnutí vedení nebo provedení prací
pracovníky JME, a.s. Při nedodržení bezpečné
vzdálenosti či jiném porušení bezpečnostních
předpisů nepřijímá JME, a.s. žádnou zodpovědnost
za vzniklé následky. Práce je vhodné provádět
v době vegetačního klidu (listopad, prosinec).
Veškeré povinnosti a zásady jsou stanoveny
zákonem č. 485/200 Sb a normami ČSN 333301,
ČSN 343100, ČSN 343101 a ČSN 343108.

Pozvánka na Zlatou neděli
Děti ze Základní školy ve Střelicích Vás srdečně

zvou na veřejnou vernisáž s vystoupením.
Při nedělní procházce můžete zavítat na Obecní
úřad, kde pro Vás bude připravena výstava
výtvarných i rukodělných prací dětí z mateřské školy
a všech tříd základní školy s názvem: Od podzimu
k Vánocům.

Budou pro Vás připraveny i malé výrobky
k zakoupení, jimiž si můžete zkrášlit svůj domov,
nebo jimi potěšit své blízké. Během celého
odpoledne se budou v sále Obecního úřadu střídat
třídní kolektivy a soubory, které svým zpěvem,
recitováním, tancem a dramatickým uměním potěší
návštěvníky výstavy. Ke zhlédnutí budou hrané
pohádky, pásma básniček a písniček a taneční čísla.
Veřejná vernisáž bude zahájena živým betlémem
před obecním domem.

Přijďte si prohlédnout kresby, malby a ostatní
techniky používané ve výtvarné výchově a výrobky
vytvořené v hodinách praktických činností a potěšit
se milým projevem našich dětí.

Zlatonedělní odpoledne, konané 19.12.2004,
bude zahájeno ve 14 hodin. Časový rozpis
jednotlivých vystoupení bude všem občanům
doručen do domu. Zároveň bude probíhat i výstava
v obecním muzeu, kam jste také srdečně zváni.

Na vaši návštěvu se těší žáci a učitelé
ze základní školy.

Helena Fialová
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Tříkrálová sbírka 2005
Rok uplynul jako voda

v řece a opět se připravuje
jedna z největších celo-
republikových sbírek,
již tradiční „Tříkrálová sbírka.“
Pořádá jí Česká katolická

charita. Oblastní charita Brno se opět zapojí do této
akce, které se v loňském roce zúčastnilo ve městě
Brně přes šest set dobrovolníků.

Ve dnech 1. - 9. ledna 2005 budou městem Brnem
chodit skupinky tří králů, tvořené dobrovolníky
Oblastní charity Brno. Nalézají cestu k srdcím mnoha
lidí a zároveň obnovují i tradici klasického koledování.

Pokud u Vašich dveří zazvoní koledníci, měli by
vám zazpívat koledu, předat malý dáreček a
nad dveře napsat posvěcenou křídou letopočet a
tři písmena K(C)+ M+B. Tato písmena nejsou
iniciálami tří králů, ale latinsky znamenají Christus
mansionem benedicat, tedy Kristus žehná tomuto
domu . Současně tak koledníci přináší i požehnání
do vašich domovů. Tato sbírka má zároveň
i charitativní aspekt, kdy lidé mohou finančně přispět
prostřednictvím koledníků na pomoc potřebným.

Až tedy u Vašich dveří zazvoní tři králové, prosím,
nezavírejte před nimi. Váš finanční příspěvek
pomůže lidem, kteří se bez pomoci druhých
neobejdou a budou vám za něj vděční.  Děkujeme!

Upozornění pro občany: Každá skupinka
koledníků musí mít svého vedoucího, který se
bude moci prokázat občanským průkazem, plnou
mocí a povolením o konání sbírky. Pokladničky
musí být řádně  zapečetěny s razítkem
příslušného městského úřadu. Zároveň jsou
označeny logem Charity. Pokud budete mít
pochybnosti o skupince dobrovolníků, požádejte
je o doklady, které by měli mít u sebe. V době
konání sbírky se po městě Brně pohybují
koledníci, kteří nemají s Charitou nic společného,
a proto finanční příspěvky jim dané nepůjdou
na pomoc potřebným v charitních zařízeních.

Veškeré informace o Oblastní charitě Brno
naleznete na www.charitabrno.cz, Michaela
Cyprová, PR asistent, Oblastní charita Brno, tř. Kpt.
Jaroše 9, 602 00 Brno

Ve Střelicích se bude Tříkrálová sbírka
konat v sobotu 8. ledna.

Úprava rozpočtu č. 6
Zastupitelstvo obce na svém 15. zasedání dne 26.10.2004 schválilo 6. úpravu rozpočtu obce Střelice.
Příjmy:
Dotace na mzdy 10/04  pro ZŠ 931,0
Daň z příjmu fyz.osob ze SVČ 200,0
Pronájem koupaliště 0,1
Prodej pozemků 50,1
Dotace na volby 60,0
Celkem úprava příjmů 1 241,2
Výdaje:
Výdaje na mzdy říjen 2004 931,0
Kanalizace - oprava u MŠ a staré školy 150,0
Příspěvek SRPZŠ - Cros 5,0
Byty - stavební dozor, geometrické zaměření 40,0
Nebytové prostory - materiál, voda, plyn 3,2
Místní správa - opravy, software, posudky, revize, advokátní služby 52,0
Výdaje na volby do Zastupitelstva kraje a senátu Parlamentu ČR 60
Celkem úprava výdajů 1 241,2

Výsledky voleb

Celkem 
hlasů

% 
z plat. 
hlasů

Celkem 
hlasů

% 
z plat. 
hlasů

Celkem 
hlasů

% 
z plat. 
hlasů

1 Moravská demokratická strana 3 0,84 4 1,18 7 1
2 Křesťanská a  demokrat. unie - Českoslov. str. lidová 206 57,86 117 34,61 323 46,54
3 Sdružení nezávislých kandidátů 8 2,24 8 2,36 16 2,3
4 Unie svobody - Demokratická unie 6 1,68 13 3,84 19 2,73
5 Zelená pro Moravu (Lira a ODA) 15 4,21 13 3,84 28 4,03
6 Nezávislí 13 3,65 17 5,02 30 4,32
7 České hnutí za národní jednotu 0 0 0 0 0 0
8 Občanská demokratická strana 53 14,88 99 29,2 152 21,9
9 Koruna česká (monarch. str. Čech, Moravy a Slezska) 2 0,56 0 0 2 0,28
10 Pravý Blok – str. za odvolatelnost politiků - Cibulka 0 0 4 1,18 4 0,57
11 Česká strana sociálně demokratická 26 7,3 21 6,21 47 6,77
12 Koalice jižní Morava 0 0 2 0,59 2 0,28
13 Evropští demokraté 4 1,12 6 1,77 10 1,44
14 Konzervativní strana 0 0 0 0 0 0
15 Národní sjednocení 0 0 0 0 0 0
16 Komunistická strana Čech a Moravy 20 5,6 34 10,05 54 7,78

Střelice celkem
Výsledky voleb do Zastupitelstva JMK ve Střelicích ve konaných dnech 5. a 6. listopadu 2004

Název strany
Okrsek č. 1 Okrsek č. 2

Okrsek Voliči v 
seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasů

1 946 379 40,06 379 356 93,93
2 1 011 343 33,93 343 338 98,54

Celkem 1 957 722 36,89 722 694 96,12

Statistika voleb do Zastupitelstva JMK za obec Střelice

Celkem 
hlasů

% 
z plat. 
hlasů

Celkem 
hlasů

% 
z plat. 
hlasů

Celkem 
hlasů

% 
z plat. 
hlasů

1 Malý Radomír PhDr.  (Národní sjednocení) 8 2,42 7 2,26 15 2,34
2 Procházka Iljič (Komunistická strana Čech a Moravy) 22 6,66 27 8,73 49 7,66
3 Buriánek Vilém PaedDr. (Česká strana sociálně dem.) 24 7,27 20 6,47 44 6,88
4 Unzeitig Vít Doc. MUDr. CSc (Nezávislí) 25 7,57 40 12,94 65 10,17
5 Tomek Jiří  (Unie svobody – Demokratická unie) 6 1,81 7 2,26 13 2,03
6 Hájek Josef  (KDU – ČSL) 184 55,75 99 32,03 283 44,28
7 Žiška Antonín Mgr. (Hnutí samospr. Moravy a Slezska) 4 1,21 2 0,64 6 0,93
8 Julínek Tomáš MUDr.  (Občanská demokr. strana) 57 17,27 107 34,62 164 25,66

Jméno kandidáta

Výsledky voleb do Senátu PČR konaných ve dnech 5. a 6. listopadu 2004 za obec Střelice
Okrsek č. 1 Okrsek č. 2 Střelice celkem

Okrsek Voliči v 
seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasů

1 945 375 39,68 372 330 88,71
2 1 011 330 32,64 324 309 95,37

Celkem 1 956 705 36,04 696 639 91,81

Statistika voleb do Senátu PČR za obec Střelice

Celkem 
hlasů

% 
z plat. 
hlasů

Celkem 
hlasů

% 
z plat. 
hlasů

Celkem 
hlasů

% 
z plat. 
hlasů

2 Procházka Iljič (Komunistická strana Čech a Moravy) 31 15,19 19 8,55 50 11,73
8 Julínek Tomáš MUDr.  (Občanská demokr. strana) 173 84,8 203 91,44 376 88,26

Jméno kandidáta

Volby do Senátu Parlamentu ČR ve Střelicích 2. kolo konané dne  12.11. - 13.11.2004
Okrsek č. 1 Okrsek č. 2 Střelice celkem

Okrsek Voliči v 
seznamu

Vydané 
obálky

Volební 
účast v %

Odevzdané 
obálky

Platné 
hlasy

% platných 
hlasů

1 945 206 21,8 206 204 99,03
2 1 016 223 21,95 223 222 99,55

Celkem 1 961 429 21,88 429 426 99,3

Volební účast za okrsky a celou obec

Vánoční dílny v ZŠ
Nastal čas Adventu a to je doba, kdy se těšíme a

netrpělivě očekáváme Vánoce. Je to především čas
dětí, které odkrývají z adventního kalendáře okénko
po okénku a přejí si, aby Vánoce přišly co nejdříve.
Naše základní škola ve spolupráci se SRPZŠ se
rozhodla, že tento adventní čas zpříjemní. Pořádá
ve dnech 4.12. a 7.12.2004 vánoční dílny. Zájemci
z řad dětí si v těchto dílnách mohou vyrobit něco
pěkného na Vánoce (nazdobit si perník, vyrobit
andílka, ozdoby na stromeček, svícínek, pěknou
skleničku a další). Rukodělné práce budou probíhat
v pěti vánočních dílnách současně. Každé dítě
může navštívit každou dílnu. Náklady za materiál
na výrobky budou hrazeny z pokladny SRPZŠ. A co
tedy zbývá dětem? Udělat si čas, vzít si přezůvky
a nůžky a přijít za námi. Kdy? V sobotu 4.12.2004
od 9 do 12 hodin a v úterý 7.12.2004 od 14
do 17 hodin. Kam? Do Základní školy ve Střelicích.

Za všechny dospěláky, kteří tuto akci chystají,
se na Vás těší Dáša, Jarka, Monika.

PS: Děkujeme všem občanům, kteří nám přispějí
kytičkou sušených květů, jež zašlou do školy.

Jarmila Svobodová
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Oddíl kopané Sokola Střelice informuje
Vážení přátelé, nedávno byla ukončena podzimní část fotbalové sezóny 2004/2005, ve které účinkovala

tři střelická mužstva.

Družstvo žáků
V loňské sezóně se umístilo na medailovém třetím místě tabulky a rovněž v novém ročníku se

prezentovalo pěknou kopanou a dobrými výsledky. Dokladem toho je umístění na čtvrtém místě se ztrátou
dvou bodů na medailové umístění. Na úspěšné podzimní sezóně, se pod vedením trenérů p. Rýznera a
p. Kroutila, svými výkony podíleli tito hráči: Rýzner Zdeněk, Šimek Václav, Kliment Jakub, Jeřábek Jiří,
Kotala Dominik, Machát Adam, Jambor Pavel, Vávra Vojtěch, Fučík Václav, Krejčí Michal, Stejskal Aleš,
Kroutil Roman, Feist Patrik, Haruda Viktor, Smutný Martin, Švestka Ondřej a Sochor Tomáš.

Žáci, tabulka podzimní sezóny
Tým PZ V R P VG : OG PB

1 Zbýšov 10 9 1 0 97 : 10 28
2 Ketkovice 10 8 0 2 54 : 12 24
3 Zbraslav 10 7 3 0 47 : 5 24
4 Střelice 10 7 1 2 43 : 18 22
5 Nová Ves 10 5 1 4 36 : 36 16
6 Veverské Knínice 10 4 3 3 17 : 24 15
7 Řeznovice 10 4 0 6 16 : 21 12
8 Deblín 10 2 1 7 9 : 32 7
9 Domášov 10 2 0 8 9 : 68 6
10 Moravské Knínice 10 1 0 9 15 : 54 3
11 Říčany 10 1 0 9 6 : 69 3

Družstvo dorostu
Po více jak deseti letech se podařilo ve Střelicích opět založit družstvo dorostenců. Smysluplnost

založení družstva této věkové kategorie spočívá především v pokračování a zdokonalování fotbalových
dovedností získaných v žákovské kategorii. Cílem je výchova vlastních hráčů pro „A“ tým mužů. Naše
družstvo se v kompletním složení poprvé sešlo týden před zahájením soutěžního ročníku a svým
věkovým složením je nejmladším týmem tabulky. Tomuto faktu logicky odpovídá i závěrečné umístění.
Pevně věříme, že cílevědomá práce trenéra p.Ulbricha s velmi mladým týmem bude v budoucnu
korunována lepšími výsledky.

Dorost, tabulka podzimní sezóny
Tým PZ V R P VG : OG PB

1 Popůvky 9 6 2 1 41 : 17 20
2 Deblín 9 6 1 2 29 : 11 19
3 Troubsko 9 5 2 2 28 : 12 17
4 Modřice 9 5 2 2 31 : 17 17
5 V.Popovice 9 4 3 2 14 : 12 15
6 Oslavany 9 4 1 4 30 : 21 13
7 Vojkovice 9 2 3 4 13 : 23 9
8 Zbraslav 9 2 3 4 16 : 29 9
9 Střelice 9 1 3 5 25 : 31 6
10 Zakřany 9 0 0 9 1 : 55 0

Družstvo mužů
Pod vedením trojice Šimerda, Smištík, Haruda zahájilo podzimní sezónu opět ve vyšší soutěži, a to v 1.B

třídě Jihomoravského fotbalového svazu. Loňským postupem dosáhli střeličtí fotbalisté dalšího
historického úspěchu. Z archivních materiálů vyplývá, že krajská soutěž se naposledy ve Střelicích
hrála v r.1959, což je před plnými 45 roky. Fotbalová veřejnost má dnes možnost zhlédnout na domácím
hřišti, kvalitní týmy z okresů Znojmo, Břeclav, Brno a Brno-venkov. Náš tým na domácím hřišti 3x zvítězil,
2x remizoval a porážku okusil v jednom případě. Na hřištích soupeřů to nebylo, již tak „slavné“. 1x výhra,
1x nerozhodně a 5x porážka. V celkovém součtu bodů si mužstvo zajistilo přezimování na nesestupovém
10. místě tabulky. Prvořadým cílem fotbalového oddílu je pro letošní sezónu tuto soutěž pro Střelice
udržet. Pevně věříme, že se po kvalitní zimní přípravě a s bojovným výkonem v jarních zápasech tento
cíl podaří naplnit.

Muži, I. B třída sk. B JmKFS
Tým PZ V R P VG : OG +/- PB

1.  SK Újezd u Brna 13 10 1 2 23 : 13 13 31
2.  FK Moulin Rouge Znojmo 13 10 0 3 48 : 19 9 30
3.  SK Moravská Slavia Brno 13 7 3 3 23 : 11 4 24
4.  Šaratice 13 7 2 4 33 : 17 3 23
5.  Sokol Popice 13 6 2 5 19 : 20 2 20
6.  SK Křenovice 13 6 1 6 25 : 33 - 2 19
7.  FK Tatran Brno-Kohoutovice B 13 5 3 5 26 : 22 - 3 18
8.  Čechie Zastávka 13 5 3 5 18 : 15 - 2 18
9.  ASA ES Únanov 13 5 3 5 29 : 27 - 3 18
10.  FK Sokol Střelice 13 4 3 6 16 : 27 - 3 15
11. Tatran Brno Bohunice B 13 3 4 6 20 : 24 - 5 13
12.  FK Hatě 13 3 3 7 12 : 24 - 9 12
13.  Baník Zbýšov 13 3 1 9 15 : 31 - 8 10
14.  Sokol Popůvky u Brna 13 1 3 9 13 : 37 - 9 6

Vzpomínky IV.

Antonín Švestka
Když po rozchodu vrátili se tito ke svým

družstvům, náš pan desátník pohlédl na mě zuřivě,
opovržlivě a vím já co ještě se zračilo v jeho
vztekem a zklamáním znetvořeném obličeji. „Máte
jít k panu nadporučíkovi.“ „Tak a teď to přijde,“
povídám si. Zmocňuje se mě strach, vztek, zima,
horko a nakonec vzdor, ať se stane, co se chce.
Předstoupiv před pana nadporučíka pozdravím a
hlásím se na rozkaz a čekám svůj ortel z jeho úst.
Jaké však bylo moje překvapení, když nadporučík
docela mírně povídá: „Pojďme se trochu projít. Nic
mě nemusíte vysvětlovat, viděl jsem všechno. Víte
však, čeho jste se dopustil?“ „Vím, pane
nadporučíku.“ „Víte, jaký vás čeká trest?“ Je to
porušení subordinace.“ „Ano, vím to a nechci se
tomu nikterak vyhýbat.“ „Přece jste to neměl dělat.“
„Svoje povinnosti jako voják chci plnit, ale fackovat
se nenechám od nikoho, od nikoho, pane
nadporučíku.“ Chodili jsme okolo cvičícího mužstva
a rozmlouvali asi v tomto znění. Konečně pan
nadporučík rozřešil věc takto: „Když mně slíbíte,
že na celou tuto příhodu zapomenete, desátník ani
já proti vám nijak nezakročíme.“ Přitom vyzdvihl
všechny výhody, které mně z toho vyplynou. Že by
na to desátník doplatil degradací, o tom se nezmínil.
Když jsem mu slíbil, co na mně žádal, propustil mě,
zařadiv mě do jiného družstva. Od té doby mě
desátník více necvičil.

Tímto ale jako by se těsný kruh kolem mne
uvolňoval. Nikdo nedovolil si mě poctít u rekrutů
obvyklou nadávkou. Ba i pohledy mnohých byly
spíše udivené, než nenávistné. A jako bych jim
z očí četl: „Že by ten vytáhlý kluk to dokázal?“
Nedalo se to však nijak popřít. Skutečnost byla
za námi. A úžas jejich ještě vzrůstal, když se
dověděli, že dřepovat rychle či pomalu nebo
v dřepu dosedat mě vůbec neunaví a jest pro mě
zábavou, co bylo pro jiné trestem.

Bylo až směšné, jak páni rychle se dovedli
opanovat, když se dověděli nebo alespoň tušili,
s kým mají tu čest.

Velitel nováčků (Rekrutenabteilung) Hauptmann
von Dreibahn byl nemocen. Měl jsem službu jako
inspekce (dozorčí vojín). Přišel ke mně jeden z pánů
Feuerwerkerů a prý jestli znám Vídeň. „Neznám,“
povídám. „A proč si berete takovou službu?“
„Předně,“ povídám zvolna, „já jsem si tu službu
nebral, byl jsem k ní určen a ze služebního řádu jsem
neslyšel, že by tato služba byla vyhrazena
zkoušeným průvodcům Vídní. Chcete-li však, abych
někam došel, dejte mně adresu a já vám to vyřídím,
i když Vídeň neznám. Hubu si přec vezmu s sebou.“
Jako sprcha působilo to na pana Feuerwerkera a
on rychle přeladil obličej i řeč do kamarádského tónu
a slušně mě požádal, abych zašel k panu hejtmanovi
a cosi u něho vyřídil. Patrně si povídal, to je jistě ten
český gauner. Věc ovšem byla vyřízena
ku spokojenosti všech tří stran.

Kvůli zamezení rozšiřování nakažlivých nemocí
byli jsme hned po narukování očkováni a to proti
všem epidemiím. Protože po očkování mělo nám býti
dáno 48 hodin volno od služby a cvičení, očkovalo
se vždy v sobotu ráno a to dvě injekce najednou a
tři soboty po sobě. Po třetím očkování jsem trochu
onemocněl. Dostal jsem horečku.

O dostatečné zásobování bylo postaráno
z domu. Každých čtrnáct dní nás někdo navštívil a
dovezl balík. Jezdili za náma: moje matka, Smutný
Tomáš, Vaška otec, Zdražílková Marie (tato
nejčastěji) a paní Bartoňková. Nám však taky
chutnalo. Vyhoněni po cvičišti a nezvyklí na stále



Strana 5 STŘELICKÝ ZPRAVODAJPROSINEC 2004
Družstvo přípravky

V letošní sezóně hrají naši nejmenší svá mistrovská utkání, společně s chlapci z Radostic pod hlavičkou
FC Radostice. Do týmu patří ze střelických: Dlapka Vojtěch, Drahonský Martin, Machálek Patrik, Vrbka
Jan, Fukan Ondřej a Peška Tomáš. Podzimní část byla velmi úspěšná jak po výsledkové, tak i herní
stránce. Cílem pro jaro je tyto výsledky minimálně zopakovat. Přáli bychom si, abychom na střelickém
hřišti mohli přivítat co nejvíce malých fotbalových zájemců, aby mohlo družstvo přípravky opět hrávat
doma a za Střelice. Velké poděkování patří trenérovi přípravky, kterým je Václav Drahonský.

Přípravka - Radostice, tabulka podzimní sezóny
Tým PZ V R P VG : OG PB

1  FK Zbýšov 7 6 0 1 41 : 6 18
2  FC Ivančice 7 5 0 2 25 : 16 15
3  FC Radostice 7 4 2 1 22 : 8 14
4  Sokol Modřice 7 3 1 3 15 : 10 10
5  FK Ořechov 7 3 1 3 17 : 19 10
6  Oslavany 7 2 3 2 13 : 19 9
7  FC Židlochovice 7 1 0 6 13 : 32 3
8  Pohořelice 7 0 1 6 3 : 39 1

Vážení sportovní přátelé, chtěl bych vám co nejsrdečněji poděkovat za přízeň a podporu, kterou nám
poskytujete v hojné míře nejen na domácích zápasech, ale i při utkáních na hřišti soupeřů. Pevně věřím,
že tomu bude tak i v následujícím roce. Vaše přízeň a potlesk je nám tou nejlepší odměnou. Mám povinnost
jménem fotbalového oddílu poděkovat rovněž výboru tělocvičné jednoty Sokol Střelice za celoroční
podporu naší činnosti. Zvláště bych chtěl složit poklonu, vyjádřit úctu a poděkování dosavadním sponzorům
fotbalové sezóny 2004/2005, kteří mají na chodu a výsledcích fotbalového oddílu nemalý podíl. Jsou to
tyto firmy: M&V servis, autodoprava Střelice (p. Sláma), JAPO autodoprava s.r.o. Střelice (p. Janulík),
LINO s.r.o. Brno (p. Logara), Zámečnictví Driml Střelice a Restaurace SOKOLOVNA (pí. Zelenková).
Rád bych touto cestou oslovil i ostatní podnikatelské subjekty ve Střelicích i vrcholné představitele obce
Střelice a požádal o podporu naší činnosti. Domnívám se, že reprezentace obce Střelice na úrovni
Jihomoravského kraje není tak bezvýznamným počinem. Čas vánoční je za dveřmi a rok se blíží ke svému
konci. Vám všem společně přeji příjemné prožití svátků vánočních, mnoho štěstí, zdraví a osobní
spokojenosti v roce 2005.

Za výbor fotbalového oddílu Josef Šimerda, předseda

masitou stravu, byli jsme stále hladovi. Bylo nám
proto každé přilepšení velice vítaným. Jednou,
když nás navštívila moje matka, měl jsem službu
u věznice ve 12. objektě. Nemohl jsem odejít
až po poledni. Na světnici snědl jsem oběd. Matka
postavila na stůl košinku vrchovatou koláčů. Sama
věnovala více pozornosti zpěvu vojáka Šarapatky,
který byl výborným tenoristou. Zpíval v Brně
na Petrově a později ve Sdružení moravských
učitelů. Já pomalu košinku vyprazdňoval.
Když po snězení posledního koláče matka se
otočila a s hrůzou zjistila, že košinka je prázdná,
zvolala: „Tys to všechno snědl? Vždyť se ti něco
stane.“ Ale nestalo se nic. Později jsme si však
zvykali na vojenskou menáž, zvláště když přestala
pěší execírka a začalo se jezdit třikrát týdně
na cvičení s celou baterií. Jezdilo se střídavě
na „Laaberg“ a nebo na „Simeringerheide“. To byly
moje nejkrásnější chvilky strávené ve Vídni.
Přes město troubíval trubač vždy Generalmarsch.
Bylo to jakési slavnostní. Břeskný zvuk trubky,
klapot podkov koní, rachot kol a řinčení či chřestot
ochranných plechů na dělech. Na Laabergu cvičila
se obsluha ve střelbě, zdolávání překážek apod.
Na Simeringerheide (bylo to pastvisko jak na stole)
cvičily se zase různé formace v pohybu. To se celé
dopoledne jezdilo.

První čtyři neděle měli jsme zakázáno Arsenal
opustit. Pátou a šestou neděli bylo nám dovoleno
prohlédnout si Vídeň v průvodu šarží. Nechal jsem
se také svést, ale večer jsem toho litoval. Náš
průvodce nám celkem nic neukázal, ale zato nás
celé odpůldne vláčel od hospody k hospodě.
Tak jsem příští neděli raději proležel na slamníku jako
ty předešlé. Později jsme šli párkrát do kina a
několikrát do Prátru.

Okénko pro seniory
Naše poslední, tedy říjnová schůzka se vydařila,

sešlo se nás asi třicet a ty, kteří nemohli pro nemoc
nebo pro nějaké rodinné záležitosti přijít,
alespoň takto srdečně zdravíme.

Měli jsme možnost vyslechnout krásný koncert
mladého nevidomého studenta hudby původem
ze Střelic, Petra Pařízka. Svůj program sestavil
ze skladeb od baroka až po současnost. Bylo
pozoruhodné, s jakou bravurou hrál kupř. Bacha a
jak citlivě předvedl skladby z období impresionismu či
romantiky. Dvořákův Slovanský tanec zahrál spolu
s Alicí Přikrylovou čtyřručně a jednu krátkou
Handelovu triovou sonátu zase spolu s flétnou.
Na závěr předvedl dvě vlastní improvizace a
doprovodil nás při společném zpěvu. Taky nám
pověděl něco o tom, jak nevidomý hudebník skladby
studuje a my jsme museli obdivovat píli a cílevědomost
těchto mladých lidí. Petr nyní začíná své studium
kompozice na JAMU a my mu přejeme hodně úspěchů
a připojujeme ujištění, že střeličtí senioři mu drží palce.

Při besedě jsme mimo jiné vzpomněli na paní učitelku
Chvátalovou, které mezi nás chodila, někdy nám
vyprávěla o poměrech v předválečné Podkarpatské
Rusi, kde několik let působila. Zemřela 2. října t.r.
ve věku 89 let a odpočívá na střelickém hřbitově.

Samozřejmě se chceme ještě letos někam
společně podívat. Dohodli jsme se, že navštívíme
celostátní výstavu betlémů v Hodoníně, což bude
i příležitostí k prohlídce města a lázní. Výlet vlakem
jsme předběžně naplánovali na středu 8. prosince.
Odjezd bude v 8:56 z nádraží Střelice, 8:59
ze stanice Dolní. Z Brna rychlíkem do Břeclavi se
spojením na Hodonín. Návrat asi v 18 hodin.
Pozvánkami v obchodech a hlášením v místním
rozhlase týden předem bude výlet potvrzen.

Markovi

ÚSP Střelice - Rehaprotex - Pro Váš úsměv - Brno 2.11. - 5.11. 2004
Již tradičně se klienti ÚSP Střelice zúčastňují přehlídek výsledků práce zařízení pečujících

o hendikepované, které dokumentují terapeutické a pracovní možnosti jejich klientů. Mnozí z nich pak přímo
před zraky návštěvníků těchto přehlídek jako např. v Brně na 13.mezinárodním veletrhu REHAPROTEX,
ukazují co se v jednotlivých terapeutických nebo chráněných dílnách naučili a čím je tedy vyplněn čas
jejich životů, co je baví, čím se mohou pochlubit známým, ale hlavně svým blízkým. Výrobky klientů ÚSP
Střelice ať již z keramické, košíkářské nebo textilní dílny dokladují šikovnost, um a píli klientů a nezměrnou
trpělivost pracovníků ústavu, jejichž úkolem je klientům vštípit pracovní návyky, dovednosti a pracovní
postupy. Pýchou střelického ústavu je fakt, že všechny výrobky odtud mají užitnou hodnotu. Návštěvníci
veletrhu Rehaprotex je někdy až nevěřícně, ale s nadšením obdivovali a nakupovali. Další příležitostí
pro širokou veřejnost k seznámení se s pracemi klientů ÚSP Střelice bude tradiční Vánoční aukce,
která proběhne 12. prosince t.r. - na stříbrnou neděli - v Brně v prostorách křížové chodby Nové radnice
na Dominikánské ulici - vchod naproti Domu pánů z Kunštátu - ve 14:30. Všichni jsou srdečně zváni a
vítáni. Není totiž důležité zúčastnit se dražby - důležitější je setkat se v době Adventu s lidmi velkého srdce.

Na shledanou se těší ředitelka Mgr. Kubalčíková a klienti ÚSP Střelice
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Nové knihy v knihovně

Pro dospělé
Beletrie
L. Braun Kočka, která viděla rudě
A. Doyle Zapomenuté případy

Sherlocka Holmese
D. Eden Most strachu
R. Evans Dokonalý den
L. Fuks Spalovač mrtvol
C. Harrod-Eagles Dynastie Morlandů 25., 26.
S. Monyová Deník citového vyděrače
S. Monyová Ženu ani květinou neuhodíš...
J. D. Robb Kouzla milují žár mého těla
N. Roberts Prvorozená
Naučná
L. Bártová Známý neznámý

Jaroslav Marvan
J. Bauer Toulky minulostí světa 6.
J. Bílek Hádanky naší minulosti 4.
H. Bogdan Historie Habsburků
A. Bradáč Záhadné Zimbabwe
P. David 555 památek lidové

architektury České republiky
B. Kleinod Zahrady pro seniory
L. Kundera Toulky Jižní Moravou
Z. Novák Pěti kontinenty
P. Oliva Svět helénismu
P. Oliva Zrození Evropské civilizace
P. Toufar Podivuhodné osudy

v českých dějinách 3.
O. Ulč Naši mezi protinožci
Čtenářský deník nejen k maturitě

Pro děti
Beletrie
E. Blyton Vzhůru na Kouzelný strom 1.- 3.
T. Brezina Kletba Černého rytíře
T. Brezina Pod maskou Černého mnicha
L. Daniels Dalmatin na útěku 1.- 4.
W. Hobbs V divokých vodách
S. Kadeforst Samota ve dvou
A. Lindgren My z ostrova Saltkrakan
E. Stein-Fischer Zamilovat se
L. Štíplová Pojď si hrát s koťaty
J. Žáček Pohádkový kolotoč
Pohádková abeceda

Naučná
D. Šotnerová Vánoce
C. Yoe Optické triky a iluze
B. Williams Školní encyklopedie

otázky a odpovědi

Zajímavost pro bystření mysli

Řešení hádanek z minulého čísla:
První příklad:
K vytvoření takového čísla použijeme nejlépe

největší číslici 9 a operaci mocnění. Maximální číslo
tedy dostaneme, když umocníme 99 a výsledným
číslem opět ještě umocníme číslo 9; 99 =
= 387 420 489 a takže to číslo je 9387 420 489.

Jde o velmi obrovské astronomické číslo, které si
nedokážeme ani představit a také na elektronické
kalkulačce ho nelze zobrazit. V literatuře je řečeno,
že to číslo je tak veliké, že k jeho napsání je třeba
téměř 369 700 000 číslic a kdybychom ho napsali
na úzký pás papíru, tak by ten pás byl více než
2 000 km dlouhý! Pane, jo!

Druhý příklad:
Možná existuje více řešení, uvádím jen ta,

která jsou známa:
pomocí pěti 9: 999+9/9,
pomocí devíti 9: 999+999/999,
šest trojek: 333x3+3/3,
třináct pětek: 5x5x5x5+5x5x5+5x5x5+5x5x5,
všech deset číslic: 90x5x4/2 + 87 + 16 - 3
nebo také: 90x4x3 - 8x6 - 7x5 +2 + 1.

Hledat takováto řešení vyžaduje ovšem někdy
velkou trpělivost a o nějaké exaktní matematické
metodě pro řešení tohoto typu úloh nemám potuchy.

Další zajímavé úkoly:
Zajímavé úlohy spíše pro studenty středních škol

(nakonec proč ne i základních).

1. Jízda na lyžařském vleku z nástupu A na vrchol
B trvá 3 a půl minuty. Martina jede nahoru rychlostí
2,2 m/s (průměrnou). Vzhledem k vodorovné
rovině je stoupání sjezdovky 15o - obrázek:

A

B

150

vs

a) Kolik metrů (zaokrouhlit na metry) Martina
vlekem ujede?

b) Jakou výšku při stoupání vlekem na vrchol B
překoná?

2. Láhev o obsahu 1 litr byla naplněna do poloviny
svého obsahu lihem o koncentraci 40%. Poté tam
Vašek dolil vodu do 4/5 celkového obsahu láhve.

a) Kolik vody vlastně Vašek přilil?
b) Jaká byla potom koncentrace lihu v lahvi?

Přeji vám úspěch při řešení.

Luděk Sklenář

Řeči o jazyku XII
Český jazyk vznikl z předpokládané

praslovanštiny. Existoval asi již v době
Velkomoravské říše, ale bezpečně jej můžeme
sledovat od 11. století (vpisky, glosy v latinských
rukopisech), podrobněji pak od 13. století,
kdy již vznikala česky psaná díla. Již v této době se
jedná o poměrně vyspělý literární jazyk, do něhož
jen v malé míře zasahovaly tehdejší nářeční rozdíly.

Ve 12. století měla čeština přízvuk na 1. slabice
a hlásku h za slovanské g (srovnej české hrad
s ruským gorod) a hlásku ř.

Ve 12. - 14. století se vyvíjejí některé samohlásky.
A se mění v ě, á v ie (muža > mužě, ležati > ležěti),
dále u > i (kryju > kryji) aj.

Ve 14. - 16. došlo ke změně ó > uo > ú (kóň -
- kuoň, kůň; kroužek nad ů v nynějším pravopise je
vlastně o z dvojhlásky uo). Dále se zúžilo ie > í a
é > í (viera - víra, trpie - trpí) aj. V tvarosloví zanikal
duál (dvojné číslo), podstatná jména se rozlišila
podle životnosti a zanikly některé slovesné tvary,
jež vyjadřovaly minulý čas (aorist a imperfektum).

Vyvíjela se i spisovná norma. Do roku 1300
existoval primitivní pravopis (psalo se latinkou,
latinská abeceda nemá některé hlásky, které má
čeština). Hlásky, které čeština neměla, byly
označovány nejbližšími zvukově podobnými
hláskami. Později se objevil pravopis spřežkový.
K označování hlásek, jež v češtině nejsou,
se užívalo spojení 2 i více písmen (cz = č, rz = ř).

Po roce 1300 se již rozvíjela i úřední čeština,
odborný styl (Klaretův rýmovaný latinsko-český
slovník, teologické termíny u Štítného), vznikal
umělecký styl (díky rozvoji česky psané literatury).

V 15. století se Jan Hus pokusil o nahrazení
spřežkového pravopisu pravopisem diakritickým
(nahradil spřežky tzv. nabodeníčkem dlouhým = ́
a nabodeníčkem krátkým = . , jež mělo funkci háčku).

V 16. a na počátku 17. století (období humanismu)
se zdokonalovala zejména větná stavba. Vznikaly
i první mluvnice (Beneš Optát, Petr Gzel a Václav
Filomates, Jan Blahoslav, J. A. Komenský) i slovníky
(Daniel Adam z Veleslavína). Vrcholu v tomto období
dosáhla čeština v Bibli kralické. Způsob jejího psaní
se vlastně stal jakousi pravopisnou normou
(pravopis bratrský).

V 17. - 18. století vlivem emigrace vzdělaných
katolíků a germanizace čeština upadala. Objevili se
tzv. puristé, brusiči, kteří chtěli stav napravit
(např. vymýtit germanismy), ale postupovali
nesystémově (myslivíř = student, břinkoklapka =
= klavír, letodník = kalendář, čistonosoplena =
= kapesník aj.).

Na konci 18. a v 1. polovině 19. století došlo
k národnímu obrození. Řada vzdělanců se začala
systematicky zabývat českým jazykozpytem
(Dobrovský, Jungmann aj.), takže byly poznány
zákonitosti češtiny, jazyk byl uveden do uceleného
systému, byla obohacena slovní zásoba, takže se
mohla rozvíjet i česky psaná literatura. Jazyk se
v podstatě přiblížil dnešní podobě.

Od 2. poloviny 19. století začala čeština pronikat
i do vyšších škol a úřadů. Jan Gebauer sestavil první
pravidla českého pravopisu (1902). Literární
čeština již byla na vysoké úrovni (počínaje
Němcovou, Havlíčkem, Nerudou, Hálkem aj.).
Po vzniku Československé republiky se čeština
stala úřední řečí, užívala se ve veřejném styku.
Spisovný jazyk byl kultivován zejména v časopise
Naše řeč (od r. 1916). Změny ve spisovném jazyce
od této doby jsou již jen dílčí a odpovídají vývoji
společnosti a jejím potřebám.

Při čtení jakéhosi textu jsem si uvědomil, že pisateli
není jasné, v jakém případě má psát kdybys a v jakém
kdy bys. Nejlépe bude, když použiji příklad.

Pošli e-mail, kdybys mě potřeboval. V této větě
má „kdybys“ význam v případě, že bys.

Pošli e-mail, kdy bys mě potřeboval. V druhé větě
„kdy bys“ znamená v kolik hodin, který den, kdy.

Jindřich Mareš

Přání...
Přejeme všem občanům klidné a spokojené prožití

svátků vánočních a do nového roku hodně zdraví,
pohody a úspěchů v osobním životě.

Sdružení nezávislých kandidátů

Sokol přeje...
Sokol Střelice přeje všem občanům krásné prožití

vánočních svátků a do nového roku hodně zdraví,
štěstí a rodinné pohody.


